



AALBORG UNIVERSITET

Studienævnet for Kemi, Miljø og
Bioteknologi

Referat af studienævnsmøde d. onsdag d. 2. marts 2022 kl. 13.00 i Aalborg, Esbjerg og København

Til stede fra Aalborg: Niels T Eriksen (NTE), Mads Koustrup Jørgensen (MKJ), Majken Pagter (MP), Lars Hastrup Pedersen (LHP), Ayah Mohamed Abou Bakr Abdelhamid (ABA),

Observatører: Magnus Bay Kirkfeldt (MBK), Stine Tillebæk Søndergaard (STS)

Til stede fra Esbjerg: Morten E. Simonsen (MES), Jesper Thygesen (JT)

Til stede fra København: Peter Stephensen Lübeck (PL)

Afbud/ikke til stede: Thorleif Riis Bay Stokholm (TBS), Jeppe Dahl Jensen (JDJ),

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat fra møde
3. Studentersager (lukket punkt)
4. Orientering
5. Diskussion
6. Studieordninger
7. Kvalitetssikring
8. Budget og regnskab
9. Eventuelt

1. Godkendelse af dagsorden

Action

Godkendt – indsat ekstra punkt om Fysisk studiemiljø under punkt 7.	
---------------------------------------------------------------------	--

2. Godkendelse af referat fra møde d. 26. januar 2022

Godkendt	
----------	--

3. Studentersager

a) Liste over behandlede sager siden sidste SN-møde Taget til efterretning	
b) Ansøgning om 5. samt 6. prøveforsøg SN giver dispensation til 5. og 6. prøveforsøg grundet egen sygdom samt sygdom i nærmeste familie.	
c) Ansøgning om to 4. prøveforsøg samt 24 mdr. reglen	



<p>SN kan desværre ikke imødekomme dispensationerne, da der i ansøgning og efterfølgende opfordring fra SN til uddybning ikke er redegjort for usædvanlige forhold, som studienævnet har mulighed for at lægge til grund for en dispensation.</p> <p>d) Forsinkede studerende F22 Oversigten er taget til efterretning</p>	
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	--

4. Orientering

a) (Ingen punkter på dagsordenen)	
-----------------------------------	--

5. Diskussion

<p>a) Konstituering af studienævnet – inkl. valg af næstformand</p> <p>LHP beder om at studentermedlemmerne i SN holder et møde og diskuterer – LHP vil gerne have en tilbagemelding i næste uge, send mail til studyboardmailen samt Lars.</p>	LHP
<p>b) Godkendelse af retningslinjer for sagsbehandling i studienævnet</p> <p>LHP gennemgår oversigten fra bilag.</p> <p>Der er muligvis nye regler ift. lukket eksamen ifm. fortrolighed? LKII og LHP undersøger det.</p> <p>Flere links virker ikke i dokumentet – LKII får dem opdateret.</p> <p>Ansøgninger om SN-midler; LHP prioriterer aktiviteter hvor der er mindst 7 studerende involveret - udgifter til enkelte transportudgifter bør være projektvejleder.</p> <p>De sidste par år har der ikke været så mange ansøgninger – sikkert pga. corona.</p>	LKII/LHP
<p>c) Må studievejledere fremover deltage i de lukkede punkter/studentersager til SN-møder, selvom de ikke er valgt ind i SN?</p> <p>Studenterstudievejledere må fremadrettet gerne deltage i lukkede punkter om studentersager, da det fagligt giver mening. Studenterstudievejlederne vil hermed få en indsigt i, hvordan SN afgør studentersager. Studenterstudievejlederne kan ikke stemme, men må gerne kommentere.</p> <p>Stine og Magnus vil fremadrettet også modtage bilag ang. de lukkede punkter.</p>	LKII
<p>d) Struktur af diplomingeniøruddannelserne i Aalborg v/Mads</p> <p>Ny studieordning for nogle år siden.</p> <p>Her er diplomingeniørstuderende på kemi i praktik på hele 6. semester.</p> <p>De studerende på Biotek og Miljø er derimod i praktik henover foråret og sommeren. Det betyder, at der er en del studerende, der skal til eksamen midt på forårssemesteret for at de kan gå til eksamen inden de skal i praktik.</p>	



<p>LHP: problematikken opstår fordi vi har samlæsning på diplom og bsc uddannelserne. Derudover er kemi samlæst på 7. semester med MSc uddannelsen. Det er et problem hvis de studerende på diplom ændrer mening og vil skifte til optag på kandidaten. LHP: vi finder ikke en løsning på mødet i dag – men det er noget vi skal have kigge på. Vi skal have diskuteret en kursusstruktur, så diplom studerende på kemi kan søge optagelse på en kandidat.</p> <p>NTE: møde om handleplaner for Aalborg på mandag d. 7. marts, vi kan tage det op på mødet der. LHP: Det skal stå i semesterbeskrivelserne i Moodle, hvis der er eksamener, der ligger i april og ikke i juni.</p>	<p>LHP</p> <p>NTE</p>
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----------------------

6. Studieordninger

<p>a) Godkendelse af ad-hoc ændring i studieordning, eksamensform i Kvantekemi v/Lars</p> <p>Der er én studerende, der skal til eksamen i Kvantekemi. På de fleste moduler skulle eksamensformen være ændret, så der er mulighed for enten skriftlig eller mundtlig eksamen. SN indstiller til at få en ændring i studieordningen ift. eksamensformen i Kvantekemi, så eksamenen kan afholdes mundtligt i foråret 2022.</p>	<p>LKII/LHP</p>
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	-----------------

7. Kvalitetssikring

<p><u>Semesterreferater/styringsgruppereferater</u> Evaluering af 7. sem bioteknologi/styregruppemøde 1 på 8. sem Biotek</p> <p>Der er en kommentar ang. PBL – vi er løbende opmærksomme på dette.</p> <p>Et ønske om hævesænkeborde i grupperum. Skal meldes til Campus service ift. fysiske studiemiljø.</p> <p><u>Handlingsplaner for uddannelsesevaluering</u> Orientering om kvalitetsrapporteringsmøde ang. Esbjerg og København v/Lars Handlingsplan Esbjerg Handlingsplan København</p> <p>Handlingsplanerne fra Esbjerg og København blev gennemgået. Vær opmærksom på, at disse er sat op på den tidligere måde – de nye handlingsplaner ser anderledes ud og er mere uddybende.</p> <p>Fra mødet i Esbjerg: Nyt tiltag ift. PR af uddannelserne i Esbjerg, slå på det internationale miljø på studiet.</p>	<p>LHP</p>
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	------------



<p>Især fokus på employability – så vores studerende kan få job efter endt uddannelse. Fx ved at besøge virksomheder på ekskursioner, besøg af gæsteforelæsere. Derudover workshops i samarbejde med Karriecenteret på AAU.</p> <p>Ift. København er der fokus på samme emner som for Esbjerg. Da uddannelsen lukker i Kbh. er der fokus på at få de sidste studerende færdige.</p> <p>Vi er i gang med at arrangere et aftagerpanelmøde, hvor vi inviterer relevante repræsentanter fra virksomheder, hvor vores kandidater kan søge job, når de er færdiguddannede. Plejer at være en gang om året – sidste år var aflyst pga. corona. Bliver sandsynligvis afholdt i maj i år.</p> <p>Fysisk studiemiljø Der skal arrangeres et møde her i foråret om det fysiske studiemiljø med studentermedlemmerne i SN samt studievejlederne. Det bliver en gennemgang af vores lokaler; om der er mangler og behov for fx nye møbler. Vi skal komme med konkrete konstruktive forslag. Lars indkalder til et møde i start maj.</p> <p>Jesper og Morten snakker sammen om hvordan mødet kan afholdes i Esbjerg. Morten fastsætter en dato og indkalder relevante deltagere.</p>	<p>LHP</p> <p>LHP</p> <p>MES</p>
-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------	----------------------------------

8. Budget og regnskab

a) SN bevillinger – intet at bemærke.	
---------------------------------------	--

Louise Kiilerich Pratas
Referent